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Predmet: Zabilješka sa sastanka predsjedatelja Povjerenstva za vanjske poslove Mirze 

Kušljugića s finskim veleposlanikom za Bosnu i Hercegovinu Pekka Metsom 

 

 

U petak, 18. 1. 2013. održan je sastanak predsjedatelja Povjerenstva za vanjske poslove 

Mirze Kušljugića s finskim veleposlanikom za Bosnu i Hercegovinu Pekka Metsom. 

Sastanku je bio nazočan i g. Ville Cantell, zamjenik veleposlanika. 

Veleposlanik Pekka Metso na početku je izrazio zadovoljstvo i zahvalio se predsjedatelju 

Povjerenstva za vanjske poslove Mirzi Kušljugiću na prijamu. Kazao je kako je već godinu 

dana nerezidentni veleposlanik za Bosnu i Hercegovinu, sa sjedištem u Ljubljani, dodajući da 

je već ranije imao sastanke s ministrima Zlatkom Lagumdžijom i Fahrudinom Radončićem. 

Veleposlanik Metso iskazao je poseban interes za aktivnosti Povjerenstva za vanjske poslove 

na sastanku predsjednika parlamentarnih povjerenstava za vanjske poslove zemalja Zapadnog 

Balkana, koji je održan u Zagrebu 18. i 19. listopada 2012., kao i za to hoće li i kada biti 

održan sastanak predsjednika parlamentarnih povjerenstava za vanjske poslove zemalja 

Zapadnog Balkana u Sarajevu. 

Mirza Kušljugić zahvalio se veleposlaniku na posjetu i iskazanom zanimanju. Kazao je da 

Predjsedništvo BiH vodi vanjsku politiku, a za njezinu provedbu su zaduženi Vijeće 

ministara BiH i Ministarstvo vanjskih poslova BiH, dok Parlamentarna skupština BiH 

nadgleda rad Vijeća ministara BiH, pri čemu i Povjerenstvo za vanjske poslove ima svoju 

ulogu. Dodao je da Bosna i Hercegovina nema zakon o vanjskim poslovima kojim je točno 

propisano tko što radi. On je, kao predsjedatelj Povjerenstva za vanjske poslove, usredotočen 

prije svega na regionalnu suradnju i multilateralne organizacije, te u vezi s tim Povjerenstvo 

ima plan aktivnosti za ovu godinu. Objasnio je da je on predsjedatelj Povjerenstva za vanjske 

poslove Zastupničkog doma, pri čemu Dom naroda ima povjerenstvo sa sličnim 

nadležnostima. Kazao je da je u Parlamentarnoj skupštini BiH planirano održavanje sesije o 

parlamentarnoj diplomaciji na širem planu, i to u veljači ili ožujku, dok je na užem planu 

inicirana aktivnost koja se odvija zahvaljujući povjerenstvima ili odborima za vanjsku 

politiku parlamenata četiri zemlje Zapadnog Balkana: Bosne i Hercegovine, Hrvatske, Srbije 

i Crne Gore. Istaknuo je kako je prvi sastanak održan u listopadu, kojemu su bili nazočni 

predsjednici povjerenstava za vanjske poslove ovih zemalja, a predloženo je da se uz pomoć 

parlamenata ispita mogućnost uvođenja preventivne diplomacije s namjerom utvrđivanja 

otvorenih pitanja i ispitivanja mogućnosti na području ekonomske suradnje s naglaskom na 

ljudska prava. Kazao je da će se na sljedeća dva sastanka, za koje je planirano da prvi bude 

održan u Sarajevu a drugi u Crnoj Gori ili Beogradu, pokušati odrediti lista pitanja koje treba 

riješiti i struktura suradnje. 

Kamo će to voditi, možda svojevrsnoj međuparlamentarnoj suradnji ili formiranju npr. vijeća 

zemalja, hoće li u to biti uključene samo četiri ili više zemalja – zasad je otvoreno pitanje pa 

će se taj proces polako odvijati. Naglasio je kako je planirano sljedeći sastanak održati u 

Sarajevu u prvoj polovici ožujka i da je organizacija toga sastanka u tijeku. Također je kazao 

kako je težište na razmjeni iskustava sa zemljama Beneluxa, skupinom Baltičkih zemalja i 

zemalja Nordijskog vijeća, među kojima ima mnogo razlika, no to ih ne sprečava da 



 

surađuju. Te su zemlje zainteresirane za razmjenu iskustava s nama, dodao je g. Kušljugić. 

Prema njegovim riječima, naš cilj je razgovarati o tome kako razviti naš model suradnje, a 

glavna tema bit će nastavak europskih integracija nakon ulaska Hrvatske u EU. Informirao je 

veleposlanika da će Povjerenstvo biti domaćinom šireg sastanka parlamentaraca zemalja 

regije, koji organizira Igmanska inicijativa i koji bi trebao biti održan između 10. i 15. 

veljače, a poslužit će kao priprema za sastanak u ožujku. Naglasio je kako će njegova poruka 

biti da treba ispitati mogućnost zajedničkog pronalaženja rješenja za dugotrajnu i vrlo tešku 

gospodarsku krizu u regiji, kao i prijedlog da do 2014. godine (100-godišnjice početka Prvog 

svjetskog rata) ove četiri zemlje verificiraju svoje državne granice. 

Veleposlanik Pekka Metso pitao je kako će Baltičke zemlje, zemlje Nordijskog vijeća i 

Beneluxa biti uključene u ovaj proces na parlamentarnoj razini? 

Mirza Kušljugić odgovorio je da će u ovome trenutku biti pozvani veleposlanici i 

predstavnici veleposlanstava ovih zemalja koji će biti veza s parlamentarcima, kao i da je u 

Zagrebu prihvaćena metodologija prema kojoj se povjerenstva trebaju susretati tri do četiri 

puta godišnje i na svakom sastanku raspravljati o specifičnim pitanjima. Dodao je kako će  

sudionici predstojećeg sastanka sigurno govoriti o trenutačno najaktualnijem pitanju, a to je 

ulazak Hrvatske u EU i daljnja budućnost procesa europskih integracija ostalih zemalja 

Zapadnog Balkana. Svi se ti planovi uklapaju u prioritete vanjske politike Bosne i 

Hercegovine, a to su euroatlantske integracije, regionalna suradnja u procesu integracija i 

ekonomska diplomacija. Uz to, bila bi poželjna veća prisutnost finskih tvrtki i korporacija 

koje  su dobrodošle u BiH. 

Veleposlanik Pekka Metso kazao ja da je prethodnoga dana održan sastanak posvećen 

promociji trgovine, na kojemu je bilo izaslanstvo finskih trgovinskih predstavništava iz 

Budimpešte koja pokrivaju Srbiju i Bosnu i Hercegovinu. Također, Finska ima u Sarajevu 

svoga počasnog konzula g. Fuada Strika, koji je uključen u takvu vrstu suradnje i koji, uz 

ostalo, organizira seminare o iskorištavanju energije. Veleposlanik Pekka Metso stavio je 

naglasak na korištenje čiste energije, u čemu Finska ima bogato iskustvo i samim time može 

mnogo pomoći. Dodao je da u Finskoj nema mnogo informacija o stanju u Bosni i 

Hercegovini te se ulažu napori kako bi se u Finskoj prikazala slika o Bosni i Hercegovini i 

njezinom gospodarstvu. Pritom, Finska snažno podupire proširenje Europske unije na 

Zapadni Balkan, ali je zabrinut kada vidi gdje se BiH nalazi u tome procesu. 

Mirza Kušljugić kazao je kako je BiH vrlo zainteresirana za fokusiranu ekonomsku suradnju 

i takva bi suradnja bila od koristi ovoj zemlji. Predložio je da finska strana odabere dva ili tri 

konkretna područja u čije projekte želi ulagati i ponudio pomoć institucija BiH. Izrazio je 

zadovoljstvo što je na sastanku bilo riječi o daljnjim pragmatičnim koracima vezanim uz 

gospodarstvo.  

  
 

                                                                                                     PREDSJEDATELJ POVJERENSTVA 

       

                                      Mirza Kušljugić 

 

 

Dostavljeno:      

 Kolegiju Zastupničkog doma 

 Povjerenstvo za vanjske poslove Zastupničkog doma 

 Povjerenstvo za vanjsku i trgovinsku politiku, carine, promet i veze Doma naroda 

 Sektoru za međunarodne odnose i protokol 
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